
PROTOKÓŁ NR 24/2016 
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Wijewo odbytego 

w dniu  24  listopada  2016 roku. 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Członkowie komisji zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Stanisław Kasperski - Przewodniczący RG, 
Mieczysław Drożdżyński - Wójt Gminy Wijewo,                                                       
Elżbieta Molicka - Skarbnik gminy. 
 
Porządek posiedzenia: 
 
  1.  Otwarcie. 
  2.  Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach : 
             1/  planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok., 
            2/  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
                 Alkoholowych w 2017 roku, 
            3/  uchwalenia „Gminnego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz   
                 podmiotami określonymi w art. 3 us.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności  
                 pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok. 
            4/  dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego  odprowadzania  
                 ścieków na terenie Gminy Wijewo, 
           5/  zmiany Uchwały Nr X/56/2007 w sprawie przystąpienia do  Stowarzyszenia Rozwoju  
                Kultury Fizycznej i Sportu Powiatu  Leszczyńskiego oraz wskazanie osób  
                reprezentujących Gminę Wijewo we władzach Stowarzyszenia. 
          6/   zmiany uchwały RG Wijewo Nr XXVIII/171/2001 z dnia 24. 10. 2001 r.  w sprawie  
                utworzenia Stowarzyszenia pod nazwa Organizacja Turystyczna „Leszno Region”. 
           7/  wieloletniego programu gospodarowania zasobem mieszkaniowym gminy, 
           8/  określenia  zasad i trybu korzystania z sali gimnastycznej wraz z zapleczem przy szkole  
                podstawowej w Wijewie 
 3. Sprawy  różne. 
 4. Zapytania i wolne głosy. 
 5. Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom Komisji Stałych Rady Gminy przewodniczył Radny Pan Edwin Wojciech 
- Przewodniczący Komisji Gospodarczej. Powitał obecnych na sali członków komisji. Przedstawił 
proponowany porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
 
Ad. pkt. 2 
 
 1/  projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok.  
Projekt  planu pracy Komisji Rewizyjnej RG na 2017 rok odczytała jej Przewodnicząca Radna Pani 
Urszula Rimke. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag oraz dodatkowych tematów. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
   
2/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
    Problemów Alkoholowych w 2017 roku przedstawiła Przewodnicząca GKRPA Pani Dorota Mitrus. 
Wyjaśniła, że program profilaktyki jest podejmowany co roku na podstawie ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Obejmuje działania zmierzające do poprawy życia 
społeczeństwa. Swym działaniem obejmuje dwie podstawowe grupy mieszkańców: dzieci i osoby 



uzależnione. Przeprowadzona analiza porównawcza zdarzeń z 2015 i 2016 roku wykazała, że  
przyjęte wcześniej działania są trafne  i ich kontynuacja jest wskazana. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 3/  projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 us.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok. przedstawił Wójt Pan Mieczysław 
Drożdżyński. 
Poinformował, że program współpracy z organizacjami pozarządowymi jest podejmowany corocznie 
i wynika z ustawy o działalności pożytku publicznym i wolontariacie. Program ten podlega 
konsultacji społecznej, która została zakończona w ubiegłym tygodniu. W trakcie konsultacji  
zgłoszono dodatkowe zadanie w postaci dofinansowania obozu ZHP a dotyczy  dofinansowania 
grupy Zuchów na terenie gminy. Wniosek został uwzględniony a program poszerzony o dodatkowe 
zadanie.  
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 4/  projekt uchwały w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego   
      odprowadzania  ścieków na terenie Gminy Wijewo przedstawił Wójt Pan Mieczysław  
      Drożdżyński. 
 Wyjaśnił, że w związku z nowym wyliczeniem stawki za odprowadzanie  ścieków przez MZWIKW 
we Wschowie, która wynosi ponad 16 zł. jest to cena nieakceptowalna społecznie dlatego 
proponuje się na  2017 rok dopłaty w wysokości  5,86  za m3  netto dla dostawców indywidualnych. 
Uważam, że do przyjęcia jest kwota 10 zł. tak dla indywidualnych jak i przedsiębiorców.  
Po rozmowie z przedsiębiorcą dowożącym ścieki uważam, że do ścieków dowożonych powinniśmy 
ustalić wyższą dopłatę ponieważ osoby te są obciążone dodatkowo kosztami dowozu, 
zaproponował kwotę 8,86 zł. do m3, 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – wszystkie opłaty drożeją, w gospodarstwie 
domowym jest ich coraz więcej, trudno ustalić stawki ścieków spływających i dowożonych tak aby 
było to sprawiedliwe.  Należałoby porównać jakie koszty ponoszą właściciele oczyszczalni 
przydomowych a jakie ma z tego korzyści gmina. 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – właścicielom oczyszczalni przydomowych gmina nie musi 
dopłacać co powoduje pewne oszczędności. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński.- moc przerobowa oczyszczalni to 1000 m3  na dobę a 
dowożonych jest  180m3. Rentowność oczyszczalni może poprawić tylko zwiększona ilość ścieków. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – z terenu gminy ścieków za wiele więcej nie przybędzie. Należy  
poczynić starania i pozyskać ścieki z zewnątrz.  
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński.– jest możliwość rozliczania ryczałtowego i odbioru ścieków  
podobnie jak odpady stałe. Przy zwiększonej ilości ścieków niezmienne pozostaną tylko koszty 
stałe. Tylko zwiększona ilość ścieków pozwoli na racjonalne obniżenie ceny. 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – uważam, że koszt ścieków dla wszystkich powinien być  równy. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – wyższa dopłata do ścieków dowożonych jest logiczna, choć 
w części rekompensuje to zwiększone koszty, 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – czy możemy dopłacać do ścieków dowożonych, w ubiegłym 
roku były sugestie, że nie można. Dopłaty są wyższe niż w roku ubiegłym czy budżet  to udźwignie. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński.– wyjaśnił, że nie można dopłacać do transportu ale można do 
ścieków. 
Przewodniczący RG – jeśli nie będziemy dopłacać i ścieki będą droższe to będzie ich mniej, ludzie 
będą pozbywać się nielegalnie. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński -  w 2016 roku gmina dopłaci do ścieków 380 tys. 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – ile gmina będzie płaciła w 2017 roku po uchwaleniu 
proponowanych stawek. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak -  jak wyglądają dochody oczyszczalni. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – na 2016 r. przewiduje się koszt działalności na 550 tys. zł. 
natomiast dochody z wystawionych faktur  wynoszą 400 tys. zł. oraz 380 tys. dofinansowania.  
Przewodniczący  RG – nie ma gminy, która by nie dopłacała. Oczyszczalnia to nie jest dochodowy 
interes. 



Radny Pan Roman Jęśkowiak – z przedstawionych kwot wynika, że dochody z dopłatami są na 
plusie. Wynika z tego, że dopłacamy do działalności oczyszczalni tylko 100 tys. a pozostałe to 
spłata kredytu. Do bieżącej  działalności dokładamy 150 tys. zł. 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – pomimo wszystko uważam, że wszyscy powinni płacić taka 
sama stawkę. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – taka sama stawka dla wszystkich może obowiązywać kiedy 
głównym odbiorcą ścieków będzie gmina czy poprzez kanalizację czy w systemie odbioru 
beczkowozem. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – mamy skanalizowane obecnie ok. 30 % gminy po podłączeniu 
Brenna i Potrzebowa należy sprawdzić kalkulację i wówczas można pomyśleć o zrównaniu opłat dla 
wszystkich odbiorców,, 
Przewodniczący RG – ryczałtowy pobór za ścieki może być na podstawie zużycia wody co będzie 
bardziej  trafne. Zwrócił się z zapytaniem, czy koncesje na wywóz nieczystości ma osoba ze Sławy, 
która prawdopodobnie wywozi ścieki do Sławy, 
Przewodniczący zaproponował przerwę i przygotowanie odpowiedzi na pytania dotyczące : 

1- posiadanych koncesji na przewóz nieczystości, 
2- możliwości dopłaty do ścieków dowożonych, 
3- ilość ścieków dowożonych do oczyszczalni. 

 
Po przerwie na zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński 
1/  ilość ścieków dowożonych to 67 347 m3 

2/ dopłata do ścieków jest możliwa w każdej pozycji taryfowej. Nie można dopłacać do transportu. 
3/ wydano jedna koncesje na wywóz nieczystości dla firmy ze Sławy, która wozi ścieki do Sławy a 
odbiera je z dwóch posesji w Potrzebowa. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – taryfa podstawowa dla wszystkich to 16,11 zł. m3 i do tej kwoty 
należy dostosować dopłaty. Nie możemy ustalać kwot, które będą zaporowe i powodować będą 
nielegalne pozbywanie się ścieków. 
Zaproponowano i ustalono ostatecznie następujące stawki: 
9,5o zł./brutto do ścieków z kanalizacji   - 8,80 zł./netto   -   dopłata  6,32 zł. 
6,5o zł. brutto do ścieków dowożonych   - 5,3o zł./netto  -  dopłata  9,32 zł. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
5/  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/56/2007 w sprawie przystąpienia do   
      Stowarzyszenia Rozwoju  Kultury Fizycznej i Sportu Powiatu  Leszczyńskiego oraz wskazanie  
      osób  reprezentujących Gminę Wijewo we władzach Stowarzyszenia przedstawił  
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski - wyjaśnił, że tak obecna uchwała jak i  następna 
dotyczą  zmian w uchwałach określających osoby do reprezentowania gminy w stowarzyszeniach, 
zmiana ta jest podyktowana zmiana na stanowisku Wójta. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 6/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały RG Wijewo Nr XXVIII/171/2001 z dnia  
      24. 10. 2001 r.  w sprawie  utworzenia Stowarzyszenia pod nazwa Organizacja Turystyczna  
      „Leszno Region”. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 7/ projekt uchwały w sprawie wieloletni program gospodarowania zasobem mieszkaniowym  
     Gminy przedstawiła. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka - wyjaśniła, że program gospodarowania zasobem mieszkaniowym 
na lata 2017-2021 został przygotowany na podstawie  ustawy o ochronie praw lokatorów 
i mieszkaniowym zasobie gminy. Uchwalenie takiego programu należy do obowiązków gminy. 
Program zawiera wykaz lokali, ich bieżące utrzymanie, wielkość czynszu, zasady najmu, wskazówki 
jak prawidłowo gospodarować. W porównaniu z poprzednim planem zasób mieszkaniowy nie uległ 
zmianie.  
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



 
 8/  projekt uchwały w sprawie określenia  zasad i trybu korzystania z sali gimnastycznej wraz z  
      zapleczem przy Szkole Podstawowej w Wijewie 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – na dzień dzisiejszy w sprawie wynajmu sali gimnastycznej 
obowiązuje Zarządzenie Wójta, które powinno mieć podstawę prawna w postaci Uchwały RG. 
Projekt zawiera wzór wniosku jaki należy będzie złożyć w celu wynajmu sali oraz odpłatne 
i nieodpłatne warunku wynajmu. 
Radny Pan Radosław Zamiatała  - jak będzie traktowany klub BRENEWIA jeśli będzie chciał 
wynająć sale na trening. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – będą  wyznaczone godziny komercyjne w celu uzyskania 
korzyści. Zarządzenie będzie jasno wskazywać sposób korzystania z sali. Poza godz. komercyjnymi 
będą stosowane opłaty symboliczne. Najlepiej jak kluby korzystały by do 19.30 przed godzinami 
komercyjnymi. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Molicka – poinformowała, że na najbliższą Sesje zostanie 
wprowadzony również punkt dotyczący: 
1/  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej a dotyczyć będzie tabeli dot. limitu przedsięwzięć, 
gdzie nie została wprowadzona zmiana dotycząca planowanej inwestycji „budowy kanalizacji w 
Wijewie”, oraz należy uzupełnić uzasadnienie o dokonane zmiany wydatków. 
2/ zmiany w budżecie dotyczyć będą propozycji złożonych przez szkoły; 
- w Sz.P. w Wijewie – zmiana Planu Finansowego na świetlicach o 200 zł. pomiędzy paragrafami,  
1000 zł. na wydatkach osobowych oraz 15 000 zł. na zakup pomocy naukowych. 
- ZSZ W Brennie – zmiany pomiędzy rozdziałami na wydatki bieżące, 
- na podstawie pisma Wojewody dokonuje się zmiany w dotacji celowej przenosząc 10 000 zł. na 
materiałówkę i zakup kserokopiarki dla  OPS, 
- zwiększa się kwotę dopłaty na szkolenie zawodowe uczniów o kwotę  700 zł. 
- GOK zwrócił się o: 
         - dofinansowanie organizacji nieplanowanego konkursu na temat 1050 lecia Chrztu Polski   
            na kwotę 950 zł.  
        - dofinansowanie pilnej potrzeby remontu komina na obiekcie GOK w Brennie.  
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka poprosiła o jasne sprecyzowanie stanowiska rady w powyższych 
sprawach co jest niezbędne do wprowadzenia zmian w budżecie, 
Członkowie Komisji opowiedzieli się za przekazaniem wnioskowanych kwot na rzecz GOK. 
 
Ad. pkt. 3 
 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym szans na ścieżkę rowerowa 
z Radomyśla do Wijewa. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy odpowiedz na wystosowane 
pismo w tej sprawie które zostało odczytane w całości. Wynika z niego, że ścieżka rowerowa w 
projekcie nie jest przewidziana. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – uważam, że nie jest to dodatkowe zadania tylko przywrócenie 
pierwotnej wersji zadania, gdzie ścieżka była uwzględniona. Jeśli nie zostanie teraz zaprojektowana 
to nie będzie jej przez następne 20 lat. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – z informacji P. Sierżant z ZDW w Poznaniu wynika, że będzie 
trudno ale powinniśmy zgłaszać swoje niezadowolenie w tym temacie. Przygotujemy stosowne 
pismo w tej sprawie. 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – przedstawił treść pism jakie wpłynęły do biura rady: 
1/ odpowiedz ZDW w Nowym Tomyślu na wniosek sprawie remontu skrzyżowania 305 ul. 
Zachodnia, 
2/ pismo Starosty Leszczyńskie w sprawie zwrotu darowizny  w Potrzebowie, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – odwołanie w tej sprawie sprecyzujemy po zabezpieczeniu  
własności na wybudowanym tam placu zabaw  wówczas zdecydujemy o podjęciu uchwały. Obecnie 
są to dwie różne Nr działek aniżeli otrzymaliśmy w darowiznie. 



3/ ponowne pismo Państwa  Barbary Młynkowiak-Rimke i Huberta Rimke w sprawie  zakupu działki 
przylegającej do ich posesji a stanowiącej drogę w Radomyślu. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – rozmawiałem wcześniej z P. Młynkowiak na temat działki pod 
częścią remizy. Przedstawiłem propozycje wymiany drogi na działkę pod remizą. Działka ta nie 
może być sprzedana w drodze bezprzetargowej ponieważ przylega do większej ilości sąsiadów. 
Pani Młynkowiak nie określiła swojego stanowisko w tym temacie. 
Uznano za stosowne  wystosowanie pisma o odmownej decyzji rady do wnioskodawców oraz 
złożyć propozycję zamiany ze względu na dobro społeczne P. Młynkowiak. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – poinformował, że na stronie UG można zapoznać 
się z programem usuwania azbestu na terenie gminy – zostanie przedstawione na posiedzeniu 
Komisji Rady Gminy i Sesji w styczniu 2017 r. 
Zaprosił wszystkich na najbliższe posiedzenie sesji oraz poprosił o zapoznanie się z otrzymanym 
projektem budżetu na 2017 roku, który będzie szczegółowo omawiany na posiedzeniu w grudniu. 
 
Radny Pan Henryk Rygusik – poinformował o awarii równiarki, została rozebrania i miał być 
określony koszt naprawy. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – prawdopodobny koszt naprawy to ok. 5000 zł. Myślę, że jest to 
moment aby dokonać jej likwidacji ze względu na wiek i stan techniczny. 
Radna Pani Urszula Rimke – co zrobimy z drogami polnymi jak zlikwidujemy, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – jak jej  nie będzie to będziemy zlecać prace na drogach firmie 
zewnętrznej, 
Radny Pan Henryk Rygusik – zaproponował wstrzymanie się z likwidacją. Zlecić prace wykonawcy 
zewnętrznemu i zobaczyć jaka będzie jakość prac i koszt i wówczas  zdecydować o likwidacji. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński - jeśli będzie potrzeba równania to zlecimy a na wiosnę 
zdecydujemy co dalej. 
Przewodniczący RG – zwrócił uwagę na  konieczność zabezpieczenia  budynku po byłym młynie w 
Wijewie. Obiekt zagraża  bezpieczeństwu. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy urząd ma instrumenty przymusu do zabezpieczenia lub 
rozebrania takich obiektów. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – urząd nie ma takich możliwości, możemy tylko zgłosić do 
inspektora nadzoru, który zbada sprawę i wyda odpowiednią decyzję. 
 
Ad pkt.  5 
 
W związku z wyczerpaniem porządku przewodniczący obrad podziękował za udział i zakończył 
obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 
 

                                                                      Przewodniczący obrad 
 

                                                                               Edwin  Wojciech 
 


